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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS z 27. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 6. 9. 2021 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Jaromír Beránek, Vít Šimral, Martin Dlouhý, Jakob Hurrle, 

                                               Radek Lacko, Jan Martínek, Tereza Nislerová, Petr Fifka 

Omluveni:  Marta Gellová, Tomáš Kalivoda 

Jednání řídil: Jiří Pospíšil, předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jiří Pospíšil přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP v 15:05 hod.  

Předseda výboru Jiří Pospíšil navrhuje na ověřovatele zápisu pana Jaromíra Beránka a pana Martina 
Dlouhého.  

Hlasování: pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovateli zápisu byli zvoleni Jaromír Beránek a Martin Dlouhý. 

Bod 1: Úvod 

Předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jiří Pospíšil přechází k programu on-line jednání, ke 
kterému nebyly vzneseny námitky. Předseda navrhuje hlasovat o programu v zaslané podobě. 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR ČR 
3. Tisk R-41216 ke schválení projektů v rámci 33. výzvy OP PPR ČR  
4. Tisk R-41360 ke schválení projektů v rámci 57. výzvy OP PPR ČR 
5. Tisk R-41408 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  

v roce 2021 
6. Tisk R-41199 k pokračování realizace mezinárodního projektu STEPHANIE 
7. Informace k vyjednávání o možnostech čerpání evropských finančních prostředků po roce 

2021+ pro HMP – aktualizace červenec 2021  
8. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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_________________________________________________________________________________ 
 
Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha-pól růstu ČR 

Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo Karlu Andrlemu, který seznamuje účastníky jednání 
s materiálem. Pan Andrle děkuje za slovo a poskytuje informace prostřednictvím sdílené prezentace. 
Uvádí, že se jedná o údaje, které jsou představovány pravidelně každý měsíc. Zmiňuje zásadní 
informaci, že bylo splněno pravidlo n+3 na rok 2021, nehrozí tedy vracení finančních prostředků zpět 
do rozpočtu Evropské unie. Celkem bylo zasmluvněno přes 9,6 mld. Kč, tj. 97 % alokace OP. Dále 
pan Andrle sděluje, že byly v minulém týdnu podepsány projekty za cca 500 mil. Kč, a program je tak 
nyní zasmluvněn přes 100 % alokace. K 31. 8. 2021 bylo vyhlášeno 55 výzev s alokací přes 16,3 mld. 
Kč, tj. 164 % alokace OP. Přijato bylo 2298 žádostí o podporu s celkovou alokací přes 18,7 mld. Kč. 
Stále je otevřená jedna výzva s alokací 280 mil. Kč. Další výzvy v prioritní ose 4 (vzdělávání) budou 
vyhlášeny v září 2021. Dále Karel Andrle prezentuje graf, který vychází z podkladu určeném do Vlády 
ČR a ukazuje stav žádostí o platbu, které byly odeslány do Evropské komise. Z grafu je patrné, že je 
OP PPR ze 72 % na prvním místě mezi českými OP v procentu finančních prostředků v žádostech o 
průběžnou platbu, odeslaných Evropské komisi.  

Diskuze: Předseda Pospíšil děkuje za práci panu řediteli a oslovuje členy výboru s dotazem na 
doplnění. Nikdo se do rozpravy nepřihlásil, pan předseda ukončuje bod jednání a dává prostor k 
hlasování o usnesení.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z Operačního programu Praha – pól růstu ČR. 

Hlasování:  pro:   8  proti:   0 zdržel se:  0 

 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-41216 ke schválení projektů v rámci 33. výzvy OP PPR ČR  

Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru seznamuje s 33. 
výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR: „Energetické úspory v městské veřejné dopravě“. 
Jedná se zde o tři žádosti o alokaci cca 297 mil. Kč z prioritní osy 2 - Udržitelná mobilita a energetické 
úspory. Ještě jedna žádost bude vyhodnocena, jedná se o průběžnou výzvu. Pan Andrle blíže 
představuje projekt Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s. s názvem Modernizace stanice metra 
Opatov s celkovými náklady ve výši cca 340 mil. Kč, způsobilé náklady projektu činí cca 99 mil. Kč. 
Jedná se o snížení energetické náročnosti stanice metra prostřednictvím renovace zastaralého a 
energeticky vysoce náročného osvětlení stanice metra na moderní energeticky efektivní osvětlovací 
soustavu, a výměnu zastaralých a energeticky vysoce náročných vzduchotechnických zařízení za 
moderní energeticky efektivní systém nuceného větrání s rekuperací odpadního tepla. Toť stručné 
představení jednoho z projektů.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 33. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádosti o podporu. 

Hlasování:  pro:  8 proti:  0 zdržel se:  0 
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Usnesení bylo schváleno. 
 
 

Bod 4: Tisk R-41360 ke schválení projektů v rámci 57. výzvy OP PPR ČR 

Předseda výboru Jiří Pospíšil představuje bod č. 4, projekty ke schválení v rámci 57. výzvy „Navýšení 
kapacity předškolního vzdělávání a zařízení pro poskytování péče o děti III“. Doporučují se zde dvě 
žádosti o alokaci cca 33 mil. Kč z prioritní osy 4 - Vzdělávání a vzdělanost a podpora zaměstnanosti. 
Opět se jedná o výzvu průběžnou, s celkovou alokací výzvy 100 mil. Kč a celkovou požadovanou 
podporou cca 91 mil. Kč. Prozatím byly schváleny dvě žádosti za cca 33 mil. Kč, a to z celkových 
šesti podaných projektů. Pan ředitel Andrle stručně představuje projekt Městské části Prahy 16 
s názvem „Zvýšení kapacity MŠ náměstí Osvoboditelů“ s celkovými způsobilými náklady cca 17 mil. 
Kč. Díky realizaci se zde navýší celková kapacita MŠ o 24 dětí. Dále představuje projekt MČ Prahy – 
Zbraslav s názvem „Rozšíření MŠ Ottova v Praze – Zbraslavi“ s celkovými způsobilými náklady cca 
15 mil. Kč. Zde se opět díky realizaci projektu navýší celková kapacita MŠ o 28 dětí.  

Diskuze: V rámci diskuse nebyly vzneseny dotazy.   

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 57. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádosti o podporu. 

Hlasování:  pro:  8 proti:  0 zdržel se:  0 

 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 5: Tisk R-41408 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  
v roce 2021 
 
Pan Andrle uvádí, že se jedná: o tzv. technický tisk, tj. o běžnou úpravu rozpočtu v rámci OP PPR ČR 
tak, abychom mohli poskytnout splátky dotací městským částem hl. m. Prahy, především na projekty 
základních a mateřských škol.  
 
Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 
 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit příslušný tisk. 
 
Hlasování:  pro:  9  proti:  0 zdržel se:  0 
 
Usnesení bylo schváleno.  
 
 
 
Bod 6: Tisk R-41199 k pokračování realizace mezinárodního projektu STEPHANIE 
Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo panu řediteli Andrlemu, který uvádí tisk k pokračování 
realizace mezinárodního projektu STEPHANIE, který je financovaný z programu Interreg Europe.  
Projekt byl úspěšně realizován od roku 2017 a v roce 2021 byl již ukončen, na žádost vedoucího 
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partnera však byla podána žádost o prodloužení doby realizace a dodatečných aktivit do 31. 12. 2022, 
čemuž nyní řídící orgán programu Interreg Europe vyhověl a žádost schválil. Projekt je zaměřený na 
výměnu zkušeností a dobré praxe v oblasti podpory inovací, s důrazem na podporu space technologií. 
V rámci účasti Prahy byl projekt zaměřen na rozvoj podpory a využití satelitních dat. Financování 
tohoto projektu výši 85 % hrazeno z rozpočtu EU, hlavní město Praha se zapojí spolufinancováním ve 
výši 15 %, tj. cca 200 tis Kč.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí tisk k pokračování realizace 

mezinárodního projektu STEPHANIE a doporučuje ZHMP pokračování projektu schválit.  

Hlasování:  pro:  9  proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  
 
 
 
Bod 7: Informace k vyjednávání o možnostech čerpání evropských finančních prostředků po roce 
2021+ pro HMP – aktualizace červenec 2021  
Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo panu řediteli Andrlemu. Karel Andrle uvádí, že  na úrovni 
Evropské komise bylo schváleno financování Národního plánu obnovy o alokaci ve výši 180 miliard 
korun. Materiál je obsáhlý a shrnuje veškeré dotační příležitosti pro nové období. Pan ředitel Andrle 
uvádí, že v případě dotazů je připraven obsah materiálu podrobněji přiblížit. Pro hlavní město je 
zásadní oblast udržitelné mobility. FON jedná s Ministerstvem dopravy a Dopravním podnikem o 
obsahu a podobě plánovaných výzev tak, aby bylo možné finanční prostředky v Praze čerpat. Vedle 
Národního plánu obnovy jsou připravovány národní operační programy-v rámci nového Integrovaného 
regionálního operačního programu má Praha vyjednánu alokaci cca 6 mld. korun na revitalizaci 
veřejného prostředí. V této oblasti probíhají jak jednání s MMR, tak i jednání s dalšími zapojenými 
subjekty. V rámci programu REACT EU již bylo podáno několik žádostí o podporu. Tyto aktivity 
převzal částečně odbor PRI a Zdravotnická záchranná služba hl. m. Prahy. Ředitel Andrle dále uvádí, 
že se odbor FON snaží mapovat další dotační příležitosti. Ve spolupráce s PRI vzniká databáze výzev, 
která již byla spuštěna. Diskuze:  

Pan předseda Pospíšil vyjádřil poděkování, že FON situaci monitoruje. Dále uvádí, že byl Národní 
plán obnovy schválen, nicméně existuje mnoho bodů k dopracování. Navrhuje, aby situaci 
monitoroval odbor FON.  

Do diskuze se k tomuto bodu přihlásila paní Nislerová na pana ředitele Andrleho s dotazem, zda má 
Praha promyšleno, jak bude monitorovat všechny projekty, které Praha do nových operačních 
programů plánuje, zda bude koordinován sběr projektů, a existuje-li pro budoucí programy strategie, 
případně se nechá realizace na jednotlivých odborech. Pan ředitel Andrle považuje dotaz za relevantní 
a uvádí, že v Praze aktuálně neexistuje centrální sběr projektů, nebo záměrů, které by jednotlivé 
odbory připravovaly. Odbor FON při přípravě NPO shromažďoval jednotlivé záměry a projekty, 
nicméně platí, že v přípravě projektů má Praha prozatím velké rezervy. Dále pan ředitel konstatuje, že 
nyní existuje prostor pro setkávání všech zapojených stran, a je šance připravit relevantní projekty tak, 
aby byly předloženy. Na základě jednání FON s relevantními ministerstvy lze konstatovat, že 
prostředky jsou pro Prahu v zásadě zajištěné. Pan ředitel uvádí, že pan primátor svým jménem rozešle 
dopisy jednotlivým odborům, aby nahlásily své projekty. Cílem podle ředitele Andrleho je, aby byly 
projekty koncentrovány na jednom místě. Bude-li zodpovědnost ponechána na jednotlivých odborech, 
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není jisté, zda budou projekty předloženy. FON aktuálně není místem, kde by se podle ředitele 
Andrleho projekty shromažďovaly, nicméně cílem FON je připraven tuto roli plnit.  

Pan Pospíšil konstatuje, že by bylo vhodné v aktivitách výboru pokračovat a upravit jeho působnost do 
budoucna. Přestože nebude mít Praha vlastní operační program, bude dále nezbytné monitorovat 
projekty, vznikající na úrovni odborů města.   

 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informace k vyjednávání o 

možnostech čerpání evropských finančních prostředků po roce 2021+ pro HMP – aktualizace červenec 

2021  

Hlasování:  pro:  9  proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  
 
 
 
Bod 8: Různé 
 
Do diskuze se nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. Pan předseda Pospíšil považuje za klíčové řešit od 
podzimu 2021 předsednictví ČR Radě EU. Za důležité považuje personální otázku administrativy 
předsednictví po sněmovních volbách. Poradce pana Pospíšila Reda Ifrah jednání na vládní úrovni 
monitoruje. V současné situaci shledává předseda Pospíšil obtížné koordinovat komisi pro 
předsednictví, jelikož je toto téma na vládní úrovni okrajové. Je předpoklad, že koncem roku 2021 
požádá předseda Pospíšil koalici o vytipování projektů, vhodných k cílené realizaci.  

Dále pan předseda konstatuje, že bude v rámci výboru nezbytné vymezit působnost výboru tak, aby 
členové výboru mohli na projekty v oblasti fondů EU nadále dozírat i v situaci, kdy hlavní město 
nebude řídicím orgánem vlastního operačního programu    

 

 
 

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:35 hod. 
Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 11. 10. 2021 od 15 
hod. 

 

 

 

 

 
 
Ověřil:  Jaromír Beránek a Martin Dlouhý, členové Výboru pro evropské záležitosti ZHMP   
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské fondy ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


